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\\\ GÓRA KALWARIA 

Przed nami poważne zmiany 
w komunikacji autobusowej. 
Od połowy przyszłego roku 
zniknąć ma linia L13  
w kierunku Góry Kalwarii 
od PKP Zalesie Górne. W jej 
miejsce pojawi się nowa. 
Wcześniej wycofany będzie 
autobus L30, który zastąpią 
dwa nowe połączenia. Trwają 
przygotowania do wdrożenia 
zmian, które mają przynieść 
pasażerom ulgę.

Z daniem mieszkańców połącze-
nie autobusowe Góry Kalwarii  

z Piasecznem i dalej z Warszawą po-
zostawia wiele do życzenia. – Linia 
L25 zanim dojedzie do Piaseczna, ob-
jeżdża chyba wszystkie możliwe wsie  
– podkreśla pani Aleksandra – Podróż 

trwa nawet godzinę, a czasem i dłużej. 
Można korzystać z PKS-ów, ale one nie-
rzadko mijają się z rozkładem jazdy. 

Szykują autobusową rewolucję

L13 nie zniknie całkowicie, ale na trasie z Góry Kalwarii do Piaseczna pojawi 
się nowa linia autobusowa6-latka spadła 

z wysokości

6-latka zsunęła się z podwyższenia i upadła na chodnik
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Wysoki mandat, blisko  
30 punktów karnych i utrata 
dowodu rejestracyjnego  
- taka kara spotkała kierowcę 
autobusu linii L39.

P rzez dwa dni policjanci piase-
czyńskiej drogówki prowadzili 

działania „Bezpieczna Komunikacja 
Miejska”. Ich głównym celem było 
wyeliminowanie nieprawidłowości w 
ruchu pojazdów komunikacji miejskiej. 

Mundurowi obserwowali poczynania 
kierowców poruszając się nieoznako-
wanym radiowozem oraz wcielając się 
w rolę pasażerów.

Niestety jak się okazało, jazda 
autobusami nie zawsze jest bez-

pieczna i to za sprawą tych, którzy o 
bezpieczeństwo pasażerów powinni 
dbać. Policjanci jadący autobusem 
L39 przyłapali 66-letniego kierowcę 
na rozmowie przez telefon, trzymany 
przez niego przy uchu. Jakby tego było 
mało, kierowca nie zamknął jednych 
drzwi, a pojazd miał niesprawny układ 
hamulcowy.

\\\   27 punktów karnych  
i 700 zł mandatu

Łącznie podczas dwudniowych 
działań mundurowi skontrolowali 12 
autobusów. Nieprawidłowości było 
więcej, ale 66-latek był zdecydowanie 
niechlubnym rekordzistą. Policjanci za-
trzymali dowód rejestracyjny autobu-

su, którym kierował, a za popełnione 
wykroczenia kierowca otrzymał 27 
punktów karnych i 700 złotowy man-
dat karny.

Pasażerowie często narzekają na 
to, jak zachowują się kierowcy „eLek”. 
– eLki bardzo mocno łamią przepisy. 
Widziałem jak w Mysiadle pojechał z 
50 metrów „pod prąd” bo się korko-
wało, a na czerwonym świetle z Puław-
skiej w Geodetów, to standard wcześnie 
rano - napisał jeden z internautów.

Zauważalny jest także pośpiech 
kierowców. Autobusy mają nierzadko 
duże opóźnienia, a kierowcy w miej-
scach bez korków próbują nadrobić 
stracony wcześniej czas.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

\\\ TARCZYN 

W Urzędzie Miejskim 
trwa audyt mający na celu 
sprawdzenie wydatków 
z miejskiej kasy. Nowa 
burmistrz, Dorota Lisicka, 
zleciła go w odpowiedzi  
na liczne wątpliwości, 
dotyczące finansów  
z poprzedniej kadencji, której 
przewodziła Barbara Galicz. 
Sprawdzane będą m.in. zakupy 
bez przetargu oraz usługi 
cateringowe.

T regoroczne wybory samorządowe 
w mieście Tarczyn doprowadziły 

do wielkiej zmiany. Ze stanowiskiem 
burmistrza po 22 latach pożegnała się 
Barbara Galicz. Zastąpiła ją Dorota Li-
sicka.

Kilka miesięcy od przejęcia wła-
dzy urzędnicy poinformowali, że pod-

pisali umowę na przeprowadzenie w 
magistracie audytu gospodarczego. 
– Audyt potrwa około 10 tygodni, a 
jego celem jest weryfikacja decyzji po-
dejmowanych w poprzedniej kaden-
cji – poinformował urząd. – Wpływ 
na tę decyzję miały informacje pozy-
skane przez nas w ciągu ostatnich 3 
miesięcy. Pokazują one smutny obraz 
naszej gminy i sposobu funkcjonowa-
nia samorządu przez te lata – dodano  
w komunikacie.  

\\\   Wynik udostępnią  
mieszkańcom

Jak przekazali urzędnicy, jednym 
z większych obszarów, które będą 
sprawdzane, są zakupy usług oraz 
sprzętów nabywane w kwotach bez-
przetargowych. Wątpliwości budzą 
m.in. zamówione usługi cateringowe, 
zrealizowane przez firmę motoryza-
cyjną, zakupy sprzętu IT, czy telefonów. 

Urzędnicy zapewnili, że finalny 
raport z audytu będzie udostępnio-

ny mieszkańcom. Jak poinformowała  
Kinga Komorowska z Urzędu Miej- 
skiego w Tarczynie, audyt już trwa.  
– W tej chwili nie możemy podać daty 
publikacji raportu, gdyż zależy to od 
przedstawionych w nim wniosków  
i być może dodatkowych konsultacji 
– poinformowała Kinga Komorowska. 
Koszt audytu, to 123 tysiące złotych  
brutto.

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Poważna wpadka kierowcy  
autobusu

Policjanci, jadący autobusem L39, przyłapali 66-letniego kierowcę  
na rozmowie przez telefon

    
OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

o wszczęciu postępowania
Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2024 r., poz. 311) czytaj 
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 19 sierpnia 2024 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej, 
inwestor:       Burmistrz Gminy Konstancin-Jeziorna, ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna                       
inwestycja:    budowa i rozbudowa ulicy Kabackiej – drogi gminnej wraz z odwodnieniem  

 oraz budową i przebudową infrastruktury technicznej na terenie Skolimowa  
 północno-zachodniego w Konstancinie-Jeziornie     

Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
• w liniach rozgraniczających projektowanej drogi: (w nawiasach podano numery działek  
po podziale, wytłuszczonym drukiem – wskazane pod przejęcie pod projektowany pas drogowy,  
po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu):
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0013 Kierszek w jednostce ewidencyjnej 141802_5 
Konstancin-Jeziorna obszar wiejski:  93/1 (93/6; 93/7), 94 (94/1; 94/2), 
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0111 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  28 (28/1; 28/2), 29 (29/1; 29/2), 30 (30/1, 30/2), 31, 32, 33 (33/1; 33/2), 34 ,
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0112 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto: 19 (19/1, 19/2), 20 (20/1, 20/2), 30 (30/1; 30/2), 31 (31/1; 31/2), 32 (32/1; 32/2), 33 
(33/1; 33/2), 34 (34/1; 34/2), 35 (35/1; 35/2), 36 (36/1; 36/2), 37 (37/1; 37/2), 38, 39 (39/1; 39/2), 40 (40/1; 
40/2), 41 (41/1; 41/2), 42 (42/1; 42/2), 43 (43/1; 43/2), 44 (44/1;44/2), 45 (45/1;45/2), 46 (46/1;46/2), 47 
(47/1;47/2), 48, 49 (49/1; 49/2), 50 (50/1; 50/2), 51 (51/1; 51/2), 52 (52/1; 52/2), 53 (53/1; 53/2), 54 (54/1; 
54/2), 70 (70/1; 70/2), 71 (71/4; 71/5), 73, 75, 
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0119 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  2/4 (2/5; 2/6), 4/10 (4/11; 4/12), 17 (17/1; 17/2), 18 (18/1; 18/2), 19 (19/1; 19/2), 23 
(23/1; 23/2), 24/1 (24/3; 24/4), 25 (25/1; 25/2), 26/1 (26/11; 26/12), 26/2 (26/13; 26/14), 48/1 |(48/3; 
48/4), 49 (49/1; 49/2), 50 (50/1; 50/2), 51 (51/1; 51/2), 81, 89 (89/1, 89/2), 91 (91/1; 91/2),
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0120 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  61, 62/1, 
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0121 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  1,
• poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi: działki, na których planowane jest wykonanie 
robót związanych z budową lub przebudową innych dróg publicznych, budową lub przebudową sieci 
uzbrojenia terenu:
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0013 Kierszek w jednostce ewidencyjnej 141802_5  
Konstancin-Jeziorna obszar wiejski:  92/1, 93/7 (powstałej z działki 93/1), 65
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0112 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  71/5 (powstałej z działki 71),
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0117 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  13, 31/2,
nieruchomości z obrębu ewidencyjnego 0119 w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin- 
-Jeziorna miasto:  1/1

Akta sprawy do wglądu znajdują się w filii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, w budynku Urzędu Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna ul. Piaseczyńska 
77, 05-520 Konstancin- Jeziorna, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania 
orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach,  z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.13.2024.AZ                  
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 11.09.2024 r.

Rozmowa przez telefon, 
otwarte drzwi  

i niesprawne hamulce  
– rekordzista straci  

prawo jazdy

Lisicka sprawdza wydatki Galicz

Po zmianie władzy w Tarczynie trwa 
audyt gospodarczy

    OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 311), czytaj 
dalej ustawy zrid, zawiadamiam, że w dniu 29 sierpnia 2024 r. zostało wszczęte postępowanie  
w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej: 
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno                        
inwestycja:    „rozbudowa drogi powiatowej nr 2819W gm. Góra Kalwaria”     
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 
Piaseczyński (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza 
projektowanym pasem drogowym, pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru 
nieruchomości numerami:
jedn. ew. Góra Kalwaria – obszar wiejski, obręb 0023 Krzaki Czaplinkowskie: 70, 125/5, 226/16, 125/1, 
226/17( 226/36;226/37)
jedn. ew. Góra Kalwaria – miasto, obręb 10-01: 38/2, 40/2, 40/3, 6/34, 6/8, 6/48, 6/10, 3/7, 4/1, 
jedn. ew. Góra Kalwaria – miasto, obręb 13-03: 35/3, 22/24, 26/8, 27/2, 28/2, 35/2,
jedn. ew. Góra Kalwaria – miasto, obręb 15-01: 59 (59/1;59/2), 60 (60/1,60/2;60/3), 67 (67/1;67/2)
– poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone pod przebudowę sieci innych dróg publicznych: 
jedn. ew. Góra Kalwaria – obszar wiejski, obręb 0023 Krzaki Czaplinkowskie: 164, 124
jedn. ew. Góra Kalwaria – miasto, obręb 15-01: 33
jedn. ew. Góra Kalwaria – miasto, obręb 10-01: 4/4

Akta sprawy do wglądu znajdują się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. 
Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno (Patio, Wydział Architektoniczno-Budowlany), gdzie od pon.  
do piąt. w godzinach 7-16 można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia 
w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej. (http://bip.piaseczno.pl/public/).

Z up. Starosty Piaseczyńskiego Maria Wasilewska
Główny Specjalista Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.17.2024.KŚ                 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 11.09.2024 r.
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W dodatku w godzinach szczytu po-
dróż odbywa się w strasznych warun-
kach. Ścisk i duchota. Zbliżamy się do 
indyjskich standardów! Naprawdę nie 
można puścić jednego autobusu w linii 
prostej, żeby móc dojechać do Piasecz-
na, a potem wrócić do domu w jakimś 
rozsądnym czasie i warunkach – pyta 
rozgoryczona i zmęczona dojazda-
mi  mieszkanka Góry Kalwarii.

\\\   Nowa linia  
w przyszłym roku

Okazuje się, że włodarze gminy 
podjęli już działania zmierzające do 
uruchomienia linii, która przyspieszy 
przemieszczanie się pomiędzy tymi 
miastami. 

– Przygotowujemy się do przetargu 
(we współpracy z ZTM), aby wybrać 
przewoźnika nowej linii, która ma za-
stąpić od połowy przyszłego roku linię 
L13 na odcinku PKP Zalesie Górne – 
Góra Kalwaria – poinformował Piotr 
Chmielewski, drugi zastępca burmi-
strza.

Nowa linia będzie jeździła częściej, 
prostszą trasą, dotrze do PKP Piasecz-
no (przesiadka do SKM) oraz zakończy 
trasę przy punkcie przesiadkowym do 
709 (przystanek Zgoda). Dodam, że 
podobnie jak to ma miejsce obecnie 
posiadacze karty mieszkańca pojadą 
nią bezpłatnie. Nowa linia to póki co 

rozwiązanie, które ułatwi dojazd w kie-
runku Piaseczna i Warszawy w trakcie 
czekania na aglomerację warszawską 
i komunikację, którą zorganizuje – jak 
liczymy – na tej trasie – dodaje Piotr 
Chmielewski.

\\\   Od stycznia  
nowymi liniami  
z nowym operatorem

Okazuje się, że nie będzie to jedyna 
zmiana w komunikacji autobusowej. 
Jeszcze wcześniej, bo od stycznia, poja-
wić mają się dwie nowe linie. Na razie 
roboczo nazwano je L30A i L30B, które 
powstaną z podziału linii L30. Aby je 
uruchomić gmina również współpra-
cuje z warszawskim ZTM-em.

– Linią L30A połączymy Wojcie-
chowice i Dobiesz z Górą Kalwarią, na-
tomiast linia L30B dotrze dodatkowo 
do Pęcławia, Coniewa i Podgóry – zapo-

wiada Piotr Chmielewski. – Zależało 
nam na wypełnieniu oczekiwań miesz-
kańców gminy i zwiększeniu liczby 
miejscowości, do której będzie docie-
rała lokalna (i bezpłatna dla posiadaczy 
karty mieszkańca) komunikacja auto-
busowa. Jedna linia miałaby zbyt długą 
trasę po wprowadzeniu planowanych 
zmian. Ponadto w przypadku tras 
dwóch nowych linii zmieniamy opera-
tora – chcemy je uruchomić wspólnie 
ze Związkiem Powiatowo–Gminnym 
Otwockie Przewozy Gminno-Powiato-
we, ponieważ ma on mniej restrykcyj-
ne wymagania jeśli chodzi o standardy 
przystanków i szerokości dróg. Trasa 
będzie powoli dostosowywana do wyż-
szych standardów, natomiast nie jest 
to możliwe nagle, aby skomunikować 
większą liczbę miejscowości. Ponadto 
współpraca ze Związkiem pozwoli nam 
na występowanie o dotacje rządową 
do nowo powołanych linii – wyjaśnia 
Piotr Chmielewski. 

\\\   Wielki powrót
Od 2 września po latach niebytu 

wróciła linia łącząca Górę Kalwarię z 
Otwockiem i Karczewem. Kursuje na 
trasie Kosumce-Ostrówek-Glinki-Góra 
Kalwaria w dni powszednie, oprócz 
świąt. Linia odbywa po dziewięć kur-
sów w każdą stronę. 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Szykują autobusową rewolucję 6-latka spadła 
z wysokości
\\\ PIASECZNO 

W czwartek (5 września)  
po południu przy jednym  
z bloków na ulicy Tukanów 
doszło do nieszczęśliwego 
zdarzenia. Poszkodowane 
zostało 6-letnie dziecko.

J ak informował na bieżąco oficer 
prasowy Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Piasecz-
nie mł. bryg. Łukasz Darmofalski wy-
padkowi uległo dziecko. Dziewczynka 
spadła z niedużej wysokości. Potrzebna 

była jednak pomoc medyków. – Nasza 
obecność w tym miejscu związana była 
z zabezpieczeniem pola do lądowania 
dla ratowników Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego – dodał mł. bryg. Łukasz 
Darmofalski.

– Poszkodowana, to 6-latka, która 
zsunęła się z podwyższenia i upadła 
na chodnik. Dziewczynka bardzo pła-
kała. Cały czas była przy niej jej mama. 
Kobieta była trzeźwa – przekazała mł. 
asp. Wioletta Domagała z Komendy 
Powiatowej Policji w Piasecznie.

– Ostatecznie dziewczynkę prze-
wieziono karetką do szpitala przy ul. 
Żwirki i Wigury w Warszawie na bada-
nia. Wszystko wskazuje na to, że był to 
nieszczęśliwy wypadek – dodała Wio-
letta Domagała.

Na ten moment nie wiadomo jesz-
cze, jakie konkretnie obrażenia odnio-
sła 6-latka. 

Anna Żuber

Strażacy asystowali 
ratownikom medycznym 

i zabezpieczyli miejsce 
lądowania śmigłowca LPR

dokończenie 
ze str. 1
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Jeszcze tylko do 30.09 potrwają zapi- 
sy na kierunki medyczne i te, z zakresu 
nauk o zdrowiu. Podobnie jak w latach 
ubiegłych zainteresowanie jest ogromne.

W nowy rok akademicki wchodzimy  
z wyjątkowym pakietem nowości i udo-
godnień dla naszych studentów. – mówi 
prof. Waldemar Dębski, rektor WUMed.  
Znacząco zmodernizowaliśmy bazę dydak-
tyczną. Studenci w ramach zajęć skorzystają  
z naszego własnego Centrum Symulacji 
Medycznej, wyposażonego w system wir-
tualnej rzeczywistości VR. CSM składa się  
z pracowni umiejętności pielęgniarskich, sali 
porodowej i opieki położniczej, pracowni 
symulacji z zakresu BLS – Basic Life Support 
– Podstawowe zabiegi resuscytacyjne, ALS 
– Advanced Life Support – zaawansowa-
ne zabiegi resuscytacyjne. Przyszli medycy 
ćwiczą w warunkach zbliżonych do real- 
nych z wykorzystaniem zaawansowanych 
technologicznie fantomów pacjenta i wy-
sokiej   klasy sprzętu medycznego, na pod-
stawie wystandaryzowanych scenariuszy 
– dodaje rektor Dębski.

Jak podkreśla prof. Joanna Jasińska, 
prorektor ds. dydaktycznych i rozwoju 

WUMed, Centrum Symulacji Medycznej 
będzie na bieżąco wzbogacane o kolejne, 
potrzebne do dydaktyki medycznej tre-
nażery. Kolejnym etapem rozwoju tych 
szczególnych pracowni jest adaptacja i do-
budowanie kolejnych pomieszczeń, m.in. 
pracowni umiejętności chirurgicznych 
oraz szpitalnego oddziału ratunkowego  
z symulatorem karetki oraz salą intensyw-
nej opieki medycznej.

WUMed to najstarsza niepubliczna 
uczelnia w Polsce. Prowadzi studia licen-

cjackie i magisterskie na kierunkach: pie-
lęgniarstwo, położnictwo, elektroradio-
logia, kosmetologia, dietetyka, jednolite   
studia   magisterskie na kierunku fizjote-
rapia, licencjackie na kierunku ratowni-
ctwo medyczne a także studia licencjackie 
pomostowe na kierunku pielęgniarstwo 
i położnictwo. Studia prowadzone są  
w trybie stacjonarnym i niestacjonarnym.

Prof. Waldemar Dębski zachęca tych, 
którzy do ostatniej chwili wahają się 
 z wyborem swojej przyszłej drogi – Szcze-
gólnie polecam – Elektroradiologię. Jeste- 
śmy jedną z nielicznych uczelni w Polsce  
prowadzących ten kierunek, jedyną nie-
publiczną w woj. Mazowieckim. Celem jego 
utworzenia było wykształcenie nowej ka- 
dry dla potrzeb szeroko pojętej diagnosty- 
ki obrazowej, elektromedycznej oraz radio-
terapii i medycyny nuklearnej. To bardzo  
ciekawy, wszechstronny medyczny kieru- 
nek i pewna praca w przyszłości. – pod- 
kreśla prof. Waldemar Dębski, rektor  
Warszawskiej Uczelni Medycznej.

Od tego roku akademickiego studenci 
WUMed mogą korzystać z programu Karta 
Erasmus+. 

Program ten umożliwia nam m.in. 
wymianę studentów – wyjazdy na studia 
i praktyki do partnerskich uczelni i firm  
w krajach europejskich – zaznacza prof. 
Joanna Jasińska, prorektor ds. dydaktycz-
nych i rozwoju WUMed.

O wysokim poziomie oferowanej przez 
WUMed edukacji świadczy m.in. przyzna-
ne uczelni już po raz trzeci, prestiżowe  
wyróżnienie dla jej Instytutu Kształce-
nia Podyplomowego Kadr Medycznych  

– Certyfikat Akredytacyjny „Studia z Przy-
szłością”. 

W 2024 r. WUMed wyróżniono także 
Złotym Laurem Pracodawców, za dyna-
miczny rozwój uczelni wyższej wyróżnia-
jącej się innowacyjnością i nowoczesny-
mi rozwiązaniami dydaktycznymi przy-
gotowującymi absolwentów do potrzeb   
współczesnego rynku pracy i pracodaw-
ców.

Studia z przyszłością, 
uczelnia z tradycją!

prof. Waldemar Dębski, rektor WUMed 

Warszawska Uczelnia Medyczna z końcem września zamyka  
rekrutację na rok akademicki 2024/25.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Coraz więcej właścicieli 
czworonogów sprząta  
po swoich psach. Niestety  
nie robią tego jeźdźcy koni, 
choć powinni.

N a terenie powiatu piaseczyń-
skiego istnieje wiele ośrodków 

jeździeckich. Miłośnicy koni nierzad-
ko korzystają z dróg i chodników, by 
na przykład przedostać się na leśne  
dukty. 

Koń jaki jest, każdy widzi... i nie-
rzadko załatwia swoje potrzeby fizjo-
logiczne wprost na chodnik lub ulicę. 
Mieszkańcy skarżą się, że wyczucia, a 
przede wszystkim odpowiedzialności, 
brakuje ich opiekunom. W ostatnich 
dniach wskazywali na końskie odchody 
u zbiegu ul. Głównej i Postępu w Bo-
browcu, czy na ul. Jodłowej w Konstan-
cinie-Jeziornie. 

Po opublikowaniu zdjęć z ww. 
miejsc w komentarzach zawrzało. 

\\\   „Najlepszy  
naturalny nawóz” 

– Po koniach też trzeba sprzątać, 
ale chamstwo uważa, że nie musi. Kul-
turalny człowiek wie, że się brudu po 
sobie nie zostawia – napisała jedna z 
mieszkanek na forum mieszkańców 
gminy Konstancin-Jeziorna. 

– Jako jeździec (co prawda w in-
nych rejonach) zawsze mam poczucie 
winy jak mój rumak zrzuci balast. Za-
zwyczaj jak czuje co się święci zjeżdżam 
maksymalnie na pobocze, a potem 

wracając do domu podjeżdżam autem 
i sprzątam – wyjaśniła inna internaut-
ka. – Większość moich znajomych tak 
robi, więc dajcie jeszcze Paniom szansę, 
może też mają tak w zwyczaju – dodała. 

Niektórym komentującym końskie 
kupy nie przeszkadzały i polecali je jako 
darmowy nawóz do ogrodu.

– Od kiedy Bobrowiec i okolice 
coraz gęściej pokrywają ogrodzenia, 
jezdnie, chodniki, ścieżki rowerowe 

konny spacer staje się wyzwaniem, by 
odbyć go bezgłośnie i nie pozostawiając 
śladów. W przeciwieństwie do kocich 
i psich odchodów/sztuczne karmy/
końskie to najlepszy naturalny nawóz 

pod róże i warzywniki – napisał jeden 
z członków grupy Nasz Bobrowiec na 
Facebooku. – Wiem, wiem, że to żaden 

argument dla spacerujących i rowe-
rzystów. Jednak to tak sporadyczna sy-
tuacja, że może uda się nie wzbudzać 

złej atmosfery... Na pewno koń woli 
leśne dukty niż asfalt i beton, ale ja-
koś trzeba się tam przedostać czasami  
– dodał.

Przypominamy, że sprzątanie koń-
skich odchodów z dróg publicznych 
jest takim samym obowiązkiem, jak 
sprzątanie po psie. Do zanieczyszcza-
nia dróg odnosi się artykuł 91 kodek-
su wykroczeń. Za takie wykroczenie 
przewiduje on naganę lub grzywnę do 
1.500 złotych. 

Anna Żuber

Koń jaki jest, każdy widzi

Końskie odchody w Bobrowcu na ścieżce pieszo-rowerowej poirytowały  
niektórych mieszkańców

Miłośnicy koni nierzadko korzystają z dróg i chodników, by na przykład  
przedostać się na leśne dukty
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Za takie wykroczenie 
można otrzymać  

naganę lub grzywnę  
nawet do 1.500 złotych

Niektórym  
komentującym końskie 
kupy nie przeszkadzały
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\\\ NOWY PRAŻMÓW 

Wykonawca wybrany  
w ponowionym przetargu 
nadal nie może podpisać 
umowy na odbiór, wywóz  
i utylizację niebezpiecznych 
chemikaliów. Jego wybór znów 
został oprotestowany.

P rzypomnijmy: odpady odkryto na 
jednej z działek w Nowym Praż-

mowie w maju 2020 roku. Okazało 
się, że w murowanej i zadaszonej hali 
magazynowej znajduje się około 2000 
pojemników i nieustalona liczba be-
czek stalowych o pojemności 200 li-
trów. Wewnątrz znajdują się odpady 
szkodliwe dla ludzi i środowiska.

\\\   Oferenci  
wciąż walczą

Przetarg na odbiór, wywóz i uty-
lizację odpadów niebezpiecznych z 
Nowego Prażmowa ogłoszono w ma-
ju. Dwa miesiące później wybrano wy-
konawcę, jednak do dziś nie może on 
podpisać z urzędem umowy. Dwóch 
innych oferentów odwołało się od wy-

niku przetargu do Krajowej Izby Odwo-
ławczej (KIO). Po tych protestach KIO 
nakazała gminie unieważnienie wyni-
ku przetargu i odtajnienie tajemnicy 
przedsiębiorstwa. Następnie urzędnicy 
musieli ponownie wybrać najkorzyst-
niejszą ofertę.

\\\   Wkrótce koniec  
procedury?

Gmina ponownie najwyżej oceniła 
ofertę firmy Mo-BRUK, która wyceniła 

swoje usługi na ponad 13,1 mln złotych. 
Urzędnicy z Prażmowa spodziewali się, 
że i ta decyzja zostanie oprotestowana. 
Mimo to włodarze gminy liczą, że to 
już końcowy etap przedłużającej się 
procedury i wkrótce dojdzie do podpi-
sania umowy. 

Warto dodać, że urząd planował, 
iż odpady znikną z ulicy Akacjowej w 
Nowym Prażmowie najpóźniej w po-
łowie grudnia.

Anna Żuber

Nie odpuszczają w sprawie 
niebezpiecznego składowiska

Mieszkańcy Nowego Prażmowa i okolicznych miejscowości od miesięcy  
czekają, aż odpady szkodliwe znikną z ich sąsiedztwa
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\\\ TARCZYN 

W urzędzie w Tarczynie 
stanęła fotokabina. Można 
wykonać w niej zdjęcia  
do dokumentów.

P odczas załatwiania spraw urzę-
dowych – wyrabiania nowego 

dowodu czy prawa jazdy – ale też na 
co dzień w przypadku zdjęć do innych 
dokumentów często potrzebujemy 
zdjęć. Nie zawsze jest czas i okazja, by 
odwiedzić profesjonalnego fotografa.

Gmina Tarczyn wyszła naprzeciw 
potrzebom mieszkańców i uruchomiła 
fotokabinę do zdjęć dokumentowych. 
Urządzenie znajdziemy w Urzędzie 
Miejskim w Tarczynie przy ul. Juliana 
Stępkowskiego 17.

– To kolejne udogodnienie dla na-
szych mieszkańców po wprowadzeniu 
wpłatomatu. Teraz możecie Państwo 
wygodnie i szybko zrobić zdjęcie do 
dowodu, paszportu, prawa jazdy, legi-
tymacji czy innych dokumentów, bez 
konieczności wychodzenia z urzędu. 
Każde wykonane zdjęcie spełnia wy-
mogi ustawowe i posiada gwarancję 

akceptacji. Fotobudka jest dostępna 
w godzinach pracy urzędu, a jej ob-
sługa jest intuicyjna i prosta. Koszt 
wykonania czterech fotografii wynosi 
30 zł. Automat przyjmuje banknoty 
o nominale 10 zł i 20 zł, karty zbliże-
niowe Paypass, można także zapłacić 
blikiem – poinformowali urzędnicy  
z UG Tarczyn.

Agnieszka Deja

Brak zdjęcia? 
To już nie problem!

Urządzenie znajdziemy w Urzędzie 
Miejskim w Tarczynie przy ul. Juliana 
Stępkowskiego 17
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\\\ POWIAT 

Wisła w pobliżu Góry 
Kalwarii ma zaledwie 
kilka centymetrów. Rzeka 
Mała niemal zniknęła. 
O fatalnej kondycji 
rzek, przepływających 
przez Chojnowski Park 
Krajobrazowy, dyskutować 
będą podczas wernisażu 
wystawy fotograficznej o rzece 
Małej eksperci. Spotkanie 
już 14 września w Centrum 
Edukacyjno-Multimedialnym 
w Piasecznie.

W ostatnim czasie stacja pomia-
rowa na Wiśle w Gusinie nieda-

leko Góry Kalwarii wskazała zaledwie 
8 cm wody. Bardzo mało jest jej także 
w Jeziorce. Rzeka Mała, która niemal 
w całości mieści się w Chojnowskim 
Parku Krajobrazowym, niemal prze-
stała istnieć. 

– Wody nie ma w zasadzie w Małej 
na całej długości, choć są dwa odcinki, 
gdzie mokradła (osuszone torfowiska) 

wciąż trzymają ostatnie jej garstki 
– relacjonował spacer po Dolinie Ma-
łej Daniel Petryczkiewicz, fotograf, 
bloger i aktywista. – To pokazuje, jaki 
jest potencjał dzikości i jak bardzo jej 
potrzebujemy. Bo to nie ludzkie, ale 
bobrze działania sprawiają, że woda 
na Banioskich Bagnach oraz Łąkach 
Soleckich (Natura 2000) wciąż jest. 

Gdyby nie te mądre zwierzęta Dolina 
byłaby sucha, jak wiór na całej długości. 
Może powiem oczywistość, ale dzikie 
zwierzęta także muszą coś pić. Jeśli 
wysycha wszystko wokoło nich – a tak 
to w zasadzie teraz wygląda, bo małe 
rzeki na Mazowszu zniknęły z powodu 
suszy – to zwierzęta będą podchodzić 
do osiedli ludzkich z pragnienia. I to 
także jest jedna z przyczyn, dlaczego 

widzimy więcej łosi, saren, lisów i dzi-
ków. Nie dość, że zabieramy im dom, to 
teraz także wodę – bo to przez naszą 
działalność panuje susza – dodaje. 

\\\   O wodzie i jej braku
Daniel Petryczkiewicz jest au-

torem wystawy fotograficznej „Mała 
Rzeka, która odzyskała dzikość”. Jej 
wernisaż odbędzie się w sobotę 14 
września o godz. 18 w CEM przy ul. 
Jana Pawła II 55. 

– Wystawa stanie się pretekstem 
do dyskusji o rzekach Chojnowskiego 
Parku Krajobrazowego, w tym o Jezior-
ce – podkreśla Anna Kolińska z Alar-
mu dla Klimatu. – To będzie dyskusja 
o wodzie i jej braku ze znakomitymi 
ekspertami. W czasach, gdy zaczyna 
brakować wody nawet w Wiśle (tylko 
8 cm w Górze Kalwarii obecnie) temat 
staje się priorytetem.

W dyskusji wezmą udział: dr Mał-
gorzata Owczarska, doktorka antro-
pologii kultury i etnografii z Instytutu 
Etnologii i Antropologii Kulturowej 
Uniwersytetu Warszawskiego oraz 
Mateusz Grygoruk, hydrolog, profesor 
w Katedrze Hydrologii, Meteorologii 
i Gospodarki Wodnej Szkoły Głównej 
Gospodarstwa Wiejskiego. Z gośćmi 
rozmawiał będzie autor wystawy.

Warto dodać, że od 16 września 
do 15 października fotografie będzie 

można oglądać na rynku w Piasecznie. 
Wydarzenie realizowane jest w ramach 
projektu „Poznajmy rzeki i migrujące 
płazy Chojnowskiego Parku Krajobra-
zowego – odkrywamy sieć powiązań” 
(działanie projektowe 1.3). Zadanie 
publiczne dofinansowane jest ze środ-
ków Samorządu Województwa Mazo-
wieckiego.

Anna Żuber

Rzeki wysychają na naszych oczach. 
Eksperci o kryzysie wodnym

Daniel Petryczkiewicz, autor wystawy 
fotograficznej o rzece Małej

Eksperci ostrzegają, że rzeki okresowe  
to nie tylko zjawisko dotykające  
południowej Europy. Na zdjęciu  
Małgorzata Owczarska
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„To będzie dyskusja  
o wodzie i jej braku  

ze znakomitymi 
ekspertami”
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\\\ PIASECZNO 

W piątek wczesnym 
popołudniem zmierzyliśmy 
temperaturę płytek  
i ławeczek na rynku  
w Piasecznie. Miejsca  
do siedzenia na placu 
Piłsudskiego były tak 
nagrzane, że aż parzyły.

Tego dnia po południu temperatura 
powietrza oscylowała wokół 30 

stopni. Może to nie największy upał 
tego lata, jednak mamy wyjątkowo go-
rący początek września.

Z czystej ciekawości wybraliśmy 
się na piaseczyński rynek z laserowym 
miernikiem temperatury powierzchni. 
O godzinie 14:00 pokazał on, że beto-
nowe płyty na rynku miejskim nagrzały 
się do 42 stopni Celsjusza.

\\\   Burmistrz zaprasza,  
internauci piszą  
o „betonozie”

Jeszcze gorzej było przy północnej 
części rynku przy drzewach i krzewach. 
Zlokalizowane tam ławeczki nagrzały 
się do blisko 50 stopni Celsjusza!

Zapewne z tego powodu, mimo 
słonecznej aury, rynek świecił pust-
kami. Nie dziwi więc też, że zaprosze-
nie burmistrza Daniela Putkiewicza 

do spędzania czasu w centrum mia-
sta, m.in. na rynku, nie spotkało się 
z entuzjazmem mieszkańców. Pod 
jego postem na Facebooku z począt-
ku sierpnia pojawiło się mnóstwo 
pytań o to, kiedy miasto zlikwiduje 
„betonozę” i przywróci zieleń, któ-

ra przed laty była na piaseczyńskim  
rynku.

– (...) centrum Piaseczna to nadal 
patelnia i w upalne dni nie polecam 
nikomu spędzać czasu w takich nie-
przyjemnych okolicznościach... beto-
nozy. Właściciele czworonoga także 
powinni uciekać z pupilem w zagłębia 
drzew, aby nie narażać zwierzęcia na 
poparzenie łap – skwitowała jedna z 
mieszkanek.

– Nie ma co – super spacer – do-
okoła sam beton. – Kiedyś Piaseczno 
było zielone. Ale komuś był znacznie 
bliższy beton. I zniszczył zielone Pia-
seczno. Odbudowa nawet jeszcze się 
nie zaczęła. Deweloperzy mają się naj-
lepiej w Piasecznie. Betonoza postępuje 
wielkimi krokami. I to jest BARDZO źle 
– to kolejne z komentarzy internautów 
pod postem burmistrza.

Skorzystać zatem z zaproszenia 
burmistrza Putkiewicza, czy może 
jednak wstrzymać się z relaksem na 
placu Piłsudskiego do jesieni? 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Nagrzana jak... ławka na rynku 
miejskim. Lepiej nie siadać!

Pomiar bezdotykowym miernikiem laserowym wykazał, że ławka na rynku już 
o godz. 14 nagrzała się do blisko 50 stopni Celsjusza

Drzewa nawet jak urosną cienia wypoczywającym na ławeczkach nie dadzą

DZIAŁAMY 
na rzecz 

bezdomnych 
kotów i psów

fundacjazwierzokracja
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 OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola dla części obrębu 
Kosów (obszar położony pomiędzy ul. Żytnią, ul. Szkolną oraz granicą 

obrębu Stachowo i obrębu PAN Kosów) 
Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) w związku z art. 67 ust. 3 pkt 4 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r.  
o zmianie ustawy  o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw 
(Dz. U. poz. 1688) oraz art. 39 ust.1,  w związku z art.46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2024  poz. 1112) oraz uchwałą Rady Gminy 
Lesznowola Nr 744/LX/2023 z dnia 19 stycznia 2023 r. zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola dla 
części obrębu Kosów wraz z prognozą oddziaływania na środowisko w dniach od 23.09.2024 r.  
do 21.10.2024 r. w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola w godzinach  od 1000 do 1600, na stronie 
internetowej Urzędu Gminy w zakładce Gospodarka Przestrzenna oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej. 

 Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się   
w dniu 10.10.2024 r. w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola o godz. 1630. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może 
wnieść uwagi. Uwagi do wyłożonego projektu planu należy składać z podaniem imienia i nazwiska 
lub jednostki organizacyjnej i adresu, z oznaczeniem nieruchomości, której uwaga dotyczy  
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 15.11.2024 r. w następujący sposób: 

1. bezpośrednio w Kancelarii Urzędu Gminy Lesznowola, w godzinach pracy Urzędu; 
2. pocztą tradycyjną na adres: Urząd Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola. 
3.  drogą elektroniczną przy pomocy elektronicznej skrzynki podawczej – opatrując dokumenty 

kwalifikowanym podpisem elektronicznym albo profilem zaufanym. 
 Organem właściwym do rozpatrzenia powyżej wymienionych uwag jest Wójt Gminy Lesznowola.            

 Z up. Wójta 
          Marcin Szost, Pierwszy Zastępca Wójta

Informacja dotycząca przetwarzania danych 
Realizując obowiązek wynikający z art. 13 ust. 1 i 2 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  
z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie  
o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 119/1 z późn. zm.) informuję, że: 
1.  Administratorem danych osobowych jest Gmina Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola. Dane kontaktowe: 

Gmina Lesznowola, ul. Gminna 60,  05-506 Lesznowola, tel. (22) 757-93-40, fax. (22) 757-92-70., email: rodo@
lesznowola.pl. 

2.  Dane kontaktowe inspektora ochrony danych: mail: inspektor@lesznowola.pl, adres do korespondencji: Inspektor 
ochrony danych, Gmina Lesznowola,  ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola. 

3.  Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego na administratorze 
(art. 6 ust.1 lit c w/w rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.), tj. 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

4.  Podstawą obowiązku prawnego ciążącego na administratorze jest art. 14 i nast. ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.). 

5.  Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą zostać podmioty uprawnione na podstawie przepisów prawa oraz 
podmioty świadczące obsługę administracyjnoorganizacyjną tut. urzędu. 

6. Państwa dane osobowe nie będą przekazywane do państwa trzeciego lub organizacji międzynarodowej. 
7.  Państwa dane osobowe będą przechowywane przez okres uregulowany rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów 

z dnia 18 stycznia 2011 r. w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji  
w sprawie organizacji i zakresu działania archiwów zakładowych (Dz. U. z 2011 r. Nr 14, poz. 67 z późn. zm.). 

8.  W granicach i na zasadach opisanych w przepisach prawa mają Państwo prawo żądania od administratora dostępu  
do danych osobowych oraz ich sprostowania, usunięcia lub ograniczenia przetwarzania. 

9.  W granicach i na zasadach opisanych w przepisach prawa mają Państwo prawo wniesienia skargi do organu 
nadzorczego, którym jest Prezes Urzędu Ochrony Danych Osobowych (szczegóły na stronie internetowej https://
uodo.gov.pl/. 

10.  Podanie przez Państwa danych osobowych jest wymogiem ustawowym (niepodanie danych osobowych,  
w przypadku braku możności ich ustalenia na podstawie posiadanych danych, skutkuje pozostawieniem wniosku 
bez rozpoznania). 

11.  Państwa dane osobowe nie będą przetwarzane w sposób zautomatyzowany, w tym profilowane, w związku  
z przetwarzaniem przez Wójta Gminy danych osobowych, uzyskanych w toku prowadzenia procedury sporządzania 
lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, prawo, o którym mowa w art. 15 ust. 1 lit. g  
ww. rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. (tj. uzyskania wszelkich 
dostępnych informacji o źródle danych osobowych, jeżeli nie zostały one zebrane od osoby, której dane dotyczą), 
przysługuje, jeżeli nie wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano. 

WÓJT GMINY LESZNOWOLA   
05-506 Lesznowola, ul. Gminna 60
RUP.6721.1.7.2023.MP 
ID: 181246 

 Lesznowola, 09.09.2024 r.   

      WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGACH
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego ogłasza piąte przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż części niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie 

Aleksandrów w gminie Góra Kalwaria, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej według ewidencji gruntów i budynków działki nr: 67/19 
o pow. 0,1153 ha, 67/20 o pow. 0,1977 ha, 67/21 o pow. 0,0851 ha, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA1I/00016724/6. Nieruchomość jest wolna 
od obciążeń, nie toczy się wobec niej żadne postępowanie sądowe lub administracyjne dotyczące jej własności albo posiadania. 

Piąte przetargi odbędą się w dniu 14 października 2024 r. w budynku Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, 
sala konferencyjna. Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 07 października 2024 r. wadium przelewem na konto 
nr 12 1020 1169 0000 8202 0107 8989.

Ogłoszenie o przetargach zamieszczone zostało na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, w siedzibie filii oraz na tablicach 
ogłoszeń urzędów gmin z terenu Powiatu Piaseczyńskiego, a także na stronie powiatu: www.bip.piaseczno.pl (w zakładce: „Oferty nieruchomości, oferty 
sprzedaży”). Szczegółowe informacje dotyczące przetargów dostępne są w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 105,  
nr tel. 22 756-62-54 w. 171.

Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec
Wicestarosta Piaseczyński Marta Sulimowicz

Nr działki

Działka ewid. nr 67/19 o pow. 0,1153 ha

Działka ewid. nr 67/20 o pow. 0,1977 ha

Działka ewid. nr 67/21 o pow. 0,0851 ha

Przeznaczenie 
w miejscowym planie zagosp. 

przestrzennego

MNU1  
– teren zabudowy  

mieszkaniowej  
jednorodzinnej  

z usługami

Cena 
wywoławcza

103 770,00 zł + VAT

177 930,00 zł + VAT

76 590,00 zł + VAT

Lp.

1.

2.

3.

Wadium

5 189,00 zł

8 897,00 zł

3 830,00 zł

Godzina 
przetargu

9:00

10:00

11:00

\\\ GÓRA KALWARIA 

Po doniesieniach  
o rzekomych próbach 
kradzieży i skandalicznych 
zachowaniach cudzoziemców 
z ośrodka w Lininie, władze 
gminy interweniowały  
w Komendzie Głównej Policji. 
– Działania odniosły skutek  
– uspokaja Piotr Chmielewski, 
wiceburmistrz Góry Kalwarii.  

O środek dla cudzoziemców w Li-
ninie istnieje od 20 lat. Jeszcze w 

2015 roku przebywało tu ok. 200 osób, 
głównie narodowości czeczeńskiej. 
Obecnie cudzoziemców jest znacznie 
mniej, a ok. jedną trzecią stanowią Ro-
sjanie.

W bezpośrednim sąsiedztwie pla-
cówki znajduje się osiedle mieszkalne, 
złożone z kilku bloków. W pobliżu są 
także domy jednorodzinne. Podobna 
placówka do tej spod Góry Kalwarii 
mieści się w położonej w powiecie 
grodziskim Podkowie Leśnej. Obie 
podlegają pod Urząd do Spraw Cudzo-
ziemców. 

\\\   Tygiel narodów
Jak informuje Jakub Dudziak, 

rzecznik prasowy Urzędu do Spraw 
Cudzoziemców, w ośrodku w Lininie 
przebywa obecnie 95 osób. To Afgań-
czyk, Burundyjczyk, Egipcjanin, Gru-
zin, Jemeńczyk, Nigeryjczyk, Ukrainiec, 
Somalijczyk oraz Kubańczyk, dwóch 
Armeńczyków, Banglijczyków, Etiop-
czyków, Irańczyków, czterech Białoru-
sinów, Rumunów i Sudańczyków, sześ-
ciu Erytrejczyków i Kolumbijczyków, 
siedmiu Hindusów, ośmiu Pakinstań-
czyków, dziesięciu Tadżyków oraz 29 
Rosjan.  

– W ośrodkach dla cudzoziem-
ców prowadzonych przez urząd mo-
gą przebywać osoby, które złożyły  
w Polsce wnioski o udzielenie ochro-
ny międzynarodowej. Takie wnioski 
cudzoziemcy mogą składać w placów-
kach Straży Granicznej. Po przepro-
wadzeniu czynności sprawdzających 
przez funkcjonariuszy, cudzoziemcy 
mogą być skierowani do rejestracji w 
ośrodku recepcyjnym (w Białej Pod-
laskiej lub Podkowie Leśnej-Dębaku) 
oraz diagnostyki medycznej w ramach 
procedury tzw. filtra epidemiologicz-
nego. Następnie aplikanci mogą prze-
bywać w ośrodkach pobytowych (m.in. 
w Lininie) lub korzystać ze świadczeń 
pieniężnych na samodzielne pokry-
cie kosztów pobytu w kraju – wyjaś-
nia Jakub Dudziak. – Cudzoziemcy 
mogą korzystać z zakwaterowania w 
ośrodkach do czasu zakończenia pro-
cedury rozpatrywania wniosków o 
udzielenie ochrony międzynarodowej  
– dodaje. 

\\\   Uczą się języka,  
praw i obyczajów

Ośrodki dla cudzoziemców pro-
wadzone przez urząd mają charakter 
otwarty tzn. cudzoziemcy mogą swo-
bodnie je opuszczać, ale w każdym 
wymagany jest powrót do placówki 
przed godziną 23:00. Dzieci znajdujące 
się w ośrodku uczęszczają do lokalnych 
szkół, a najmłodszym podopiecznym 
ośrodka w Lininie zapewniono zajęcia 
przedszkolne. Jego mieszkańcy mają 
też możliwość nauki języka polskiego. 

– Od początku pobytu w Polsce cu-
dzoziemcy przechodzą kursy informa-
cyjne na temat obowiązujących w kraju 
praw, zasad i obyczajów oraz kultury. 
W ośrodkach recepcyjnych organizo-
wane są spotkania dla nowo przyby-
łych cudzoziemców, podczas których 
przekazywane są wszelkie niezbędne 
informacje – podkreśla Jakub Dudziak.

Urząd prowadzi też szereg innych 
działań, m.in. kursy i szkolenia dla pod-
opiecznych. – Wszystkie wymienione 
działania tj. informowanie cudzoziem-
ców o obowiązkach, udostępnianie ma-
teriałów informacyjnych, organizacja 
kursów orientacyjnych, współpraca z 
organizacjami pozarządowymi, nauka 
języka polskiego służą minimalizowa-
niu występowania ryzyka konfliktu 
ze środowiskiem lokalnym. Urząd do 
Spraw Cudzoziemców priorytetowo 
traktuje kwestie bezpieczeństwa i 
na bieżąco współpracuje z Policją i 
Strażą Graniczną – zapewnia Jakub  
Dudziak. 

\\\   Niepokój wzbudziła…  
sama obecność 

W ośrodku zatrudnieni są pra-
cownicy ochrony fizycznej, którzy za-
pewniają ochronę 24 godziny na dobę. 
Urząd zapewnia, że w przypadku po-
jawienia się incydentów dotyczących 
bezpieczeństwa, każdorazowo podej-
mowane są natychmiastowe działania. 

W ostatnim czasie mieszkańcy in-
formowali Urząd Gminy Góra Kalwaria 
o rzekomych niebezpiecznych sytua-

cjach i poczuciu zagrożenia ze strony 
cudzoziemców z ośrodka w Lininie.

– Niepokój w mieście i gminie 
wzbudziła już sama obecność osób 
afrykańskiego pochodzenia, które nag-
le zaczęły przechadzać się po mieście. 
Mieszkańcy szybko powiązali to z in-
formacjami o nielegalnych imigrantach, 
którzy przekroczyli granicę białorusko-
-polską. W mediach społecznościowych 
pojawiły się też informacje o rzeko-
mych próbach kradzieży w sklepach, 
które były udziałem imigrantów – wy-
jaśnia Piotr Chmielewski, drugi zastęp-
ca burmistrza. – Na sesji Rady Miejskiej 
w czerwcu pojawili się przedstawiciele 
Stowarzyszenia Rodzin „Polska Pamięć 
i Tożsamość”, do którego należą miesz-
kańcy okolic ośrodka w Lininie i oznaj-
mili, iż czują się zagrożeni, a także że 
nie pozawalają dzieciom samodzielnie 
wychodzić poza posesje, ponieważ w 
okolicy pojawili się podejrzani obco-
krajowcy. Oczekiwali reakcji lokalnych 
włodarzy – dodaje. 

\\\   Działania  
przynoszą efekty

Władze gminy wnioskowały m.in. 
o zwiększenie liczby patroli policji u 
Komendanta Głównego Policji, ale ten 
nie widział takiej potrzeby. Urzędnicy 
z Góry Kalwarii współpracowali także 
z pracownikami ośrodka, w którym 
mieszkają cudzoziemcy. 

W efekcie tych działań obcokrajow-
cy z dnia na dzień przestali się pojawiać 
w mieście. To zdaniem włodarzy popra-
wiło poczucie bezpieczeństwa wśród 
mieszkańców. – W tym momencie, po 
serii spotkań z władzami ośrodka w 
Lininie i Urzędu ds. Cudzoziemców i 
podjętych przez te instytucje działa-
niach, uznajemy, że nie ma konieczno-
ści podejmowania kolejnych kroków, 
ponieważ dotychczasowe odniosły 
skutek – podkreśla Piotr Chmielewski. 

Anna Żuber

Strach przed migrantami 
padł na mieszkańców

Ośrodek dla cudzoziemców w Lininie

FO
T. 

M
ON

IK
A 

KO
M

IS
AR

CZ
YK

    
 INFORMACJA

Wójt Gminy Lesznowola działając na podstawie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
– o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 1145) informuje, że został wywieszony 
 w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola oraz na stronie internetowej 
www.lesznowola.pl w zakładce „Ogłoszenia i komunikaty” wykaz części nieruchomości, oznaczonych  
nr ewid.: 1/250 (1 miejsce garażowe) położone w obrębie KPGO Mysiadło, przeznaczone do oddania  
w najem na okres od 01 października 2024 r. do 30 września 2025 r. na rzecz dotychczasowego najemcy.

 Lesznowola, 11.09.2024 r.   
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\\\ KRAJ 

Alkohol – towarzysz wielu 
spotkań towarzyskich  
i często główny bohater 
optymistycznych mitów 
zdrowotnych. Choć jego 
spożycie ma złożony wpływ  
na zdrowie fizyczne i 
psychiczne, w przestrzeni 
publicznej krąży wiele nie 
do końca prawdziwych 
przekonań na temat jego 
dobroczynnych właściwości. 

Z arówno kultura, jak i reklama nie-
rzadko bagatelizują ryzyka zwią-

zane z konsumpcją alkoholu, tworząc 
mylne wyobrażenia o jego rzekomych 
korzyściach zdrowotnych.

\\\   Francuski paradoks  
– czy rzeczywiście jest 
powód do świętowania?

Francuski paradoks to termin, któ-
ry zyskał rozgłos dzięki twierdzeniu, 
że umiarkowane spożycie czerwonego 
wina może zmniejszać ryzyko choroby 
wieńcowej serca i wydłużać życie. Jak 
to możliwe? Zwolennicy tego poglądu 
wskazują na zawarty w winie reswera-
trol, substancję o potencjalnych właści-
wościach ochronnych. 

Jednakże, warto pamiętać, że w 
tym równaniu nie chodzi tylko o czer-
wone wino. Styl życia Francuzów, ich 
dieta bogata w zdrowe tłuszcze, jak 
oliwa z oliwek czy orzechy oraz aktyw-
ność fizyczna mogą być kluczowymi 
elementami wpływającymi na zdrowie. 
Kiedy spojrzymy szerzej, okazuje się, 
że nie wino, ale ogólny styl życia i dieta 
mogą odgrywać istotną rolę. Światowa 
Organizacja Zdrowia (WHO) oraz inne 
organizacje zdrowotne ostrzegają, że 
alkohol, nawet w umiarkowanych iloś-
ciach, niesie ze sobą ryzyko poważnych 
chorób, takich jak nadciśnienie, kardio-
miopatia, arytmia czy udar mózgu.

\\\   Resweratrol  
– czy to magiczna  
substancja?

Resweratrol to związek chemicz-
ny, który rzeczywiście ma potencjał 
ochronny. Można go znaleźć nie tylko 
w czerwonym winie, ale także w wi-
nogronach, jagodach i orzechach wło-
skich. Szukając prozdrowotnych właś-
ciwości resweratrolu, warto sięgnąć po 
te naturalne źródła, zamiast polegać 
na alkoholu jako środkach leczniczych.

\\\   Alkohol a trawienie  
– czy jest pomocny?

Kolejny mit to przekonanie, że al-
kohol wspomaga trawienie, szczegól-
nie po obfitym posiłku. Choć na chwilę 
może sprawić wrażenie, że trawienie 

ulega poprawie, gdyż rozluźnia mięś-
nie gładkie przewodu pokarmowego, 
co daje uczucie lekkości, długotrwa-
łe spożywanie alkoholu prowadzi do 
poważnych problemów zdrowotnych, 
takich jak zapalenie błony śluzowej 
żołądka, wrzodów, a nawet raka prze-
wodu pokarmowego. Alkohol nie jest 
też najlepszym sprzymierzeńcem w 
utrzymaniu zdrowej wątroby – może 
powodować jej stłuszczenie, alkoholo-
we zapalenie, marskość oraz raka.

\\\   Piwo – zdrowa  
alternatywa?

Piwo często reklamowane jest jako 
napój bogaty w witaminy i składniki 
odżywcze. Choć zawiera pewne war-
tości odżywcze, ich ilość jest znikoma 
w porównaniu do szkód, jakie może 
wyrządzić etanol. Kaloryczność piwa 
i jego wpływ na wątrobę sprawiają, że 
nie jest ono zdrowym wyborem.

\\\   Biała materia mózgu  
– klucz do naszych funkcji

Choć wiele osób wierzy, że po za-
kończeniu picia mózg szybko wraca 
do formy, nowe badania przynoszą za-
skakujące wyniki, które zmieniają po-
strzeganie alkoholu w kontekście jego 
wpływu na zdrowie. Biała materia 
mózgu to sieć włókien nerwowych, któ-
ra odpowiada za komunikację między 
różnymi obszarami naszego umysłu. 
To dzięki niej możemy przetwarzać 
informacje, podejmować decyzje i re-
agować na bodźce. Niestety, regular-
ne spożywanie alkoholu ma poważny 
wpływ na jej zdrowie. Nie tylko uszka-
dza on białą materię, ale także zakłóca 
jej funkcjonowanie, co może prowadzić 
do wielu problemów zdrowotnych. Ba-
dania opublikowane w prestiżowym 
czasopiśmie „JAMA Psychiatry” ujaw-
niają, że zmiany w białej materii mózgu 
mogą pogłębiać się nawet sześć tygodni 
po zaprzestaniu picia. To oznacza, że 
nasz mózg nie regeneruje się natych-
miast po odstawieniu. Przeciwnie, 
procesy zapalne i degeneracyjne mogą 
utrzymywać się lub nawet nasilać w 
okresie abstynencji.

\\\   Odkrycia,  
które zaskakują

Dotychczasowe przekonania suge-
rowały, że mózg zaczyna się natychmia-
stowo regenerować po zaprzestaniu 
spożywania alkoholu. Nowe badania 
pokazują jednak, że prawda jest bar-
dziej złożona. Zmiany w białej materii, 
szczególnie w prawej półkuli i obsza-
rze czołowym, mogą mieć długotrwa-
ły wpływ na pamięć, podejmowanie 
decyzji oraz funkcjonowanie układu 
nagrody, odpowiedzialnego za poczucie 
przyjemności. Te odkrycia mają istotne 
konsekwencje dla osób, które starają 
się zmienić swoje nawyki związane 

z alkoholem. Choć abstynencja jest z 
pewnością krokiem w dobrym kierun-
ku, warto mieć świadomość, że pełna 
regeneracja mózgu może wymagać 
więcej czasu niż wcześniej sądzono. 
Procesy zapalne i degeneracyjne mogą 
mieć wpływ na funkcje poznawcze i 
emocjonalne, dlatego warto inwesto-
wać czas i wysiłek w zdrowe nawyki, 
które wspierają regenerację mózgu, ta-
kie jak zdrowa dieta, regularna aktyw-
ność fizyczna i techniki relaksacyjne.

\\\   Alkohol a nowotwory  
– nowe badania, nowe fakty

Wielu osób przywiązuje dużą 
wagę do zdrowego stylu życia, ale nie-
wiele zdaje sobie sprawę, jak alkohol 
może wpływać na zdrowie w sposób, 
który wykracza poza powszechnie 
znane konsekwencje. W ostatnich la-
tach pojawiły się nowe, przełomowe 
badania, które podważają wcześniejsze 
przekonania o rzekomych korzyściach 
umiarkowanego spożycia alkoholu i 
rzucają nowe światło na jego wpływ 
na ryzyko nowotworów oraz zdrowie 
potomstwa. Nowe badania opubli-
kowane w prestiżowym czasopiśmie 
„The Lancet” oraz raporty z instytucji 

takich jak Cancer Research UK jedno-
znacznie pokazują, że nawet niewielkie 
ilości alkoholu mogą zwiększać ryzyko 
rozwoju różnych rodzajów nowotwo-
rów. Wśród nowotworów związanych 
z alkoholem znajdują się rak krtani, 
przełyku, piersi, wątroby, trzustki, je-
lita i żołądka. To odkrycie burzy mity o 
korzyściach zdrowotnych kontrolowa-
nego picia, podkreślając, że każda ilość 
może zwiększać ryzyko pojawienia 
się nowotworów.

\\\   Alkohol a zdrowie dzieci  
– nowe badania

Ale to nie koniec zaskakujących 
wiadomości. Najnowsze badania prze-
prowadzone przez naukowców z Texas 
A&M University ujawniają, że spożycie 
alkoholu przez ojca, zaraz przed po-
częciem, również może mieć wpływ na 
zdrowie potomstwa. Dotychczasowe 

badania koncentrowały się głównie na 
wpływie alkoholu spożywanego przez 
matki podczas ciąży, jednak nowe od-
krycia sugerują, że dieta ojca przed 
poczęciem również odgrywa kluczo-
wą rolę. Może to wpłynąć na rozwój 
mózgu, czaszki i twarzy dziecka.

\\\   Alkohol a psychika  
– co powinniśmy wiedzieć  
o ukrytych zagrożeniach

Wiele osób kojarzy alkohol z re-
laksem i chwilowym zapomnieniem. 
Jednak za tym pozornym odprężeniem 
kryje się szereg poważnych zagrożeń 
dla zdrowia psychicznego, które mo-
gą na dłuższą metę wywrócić życie do 
góry nogami.

Na początku może się wydawać, 
że alkohol jest doskonałym środkiem 
na stres i napięcie. Po kilku kieliszkach 
można poczuć się zrelaksowanym i od-
prężonym, ale to tylko chwilowy efekt. 

Długotrwałe spożywanie ma zupełnie 
inne konsekwencje. Może prowadzić 
do poważnych problemów psychicz-
nych, takich jak zaburzenia lękowe, de-
presja czy uzależnienie. Choć na począt-
ku alkohol może łagodzić objawy lęku i 
depresji, z czasem zaczyna je pogłębiać. 
Substancja ta zaburza równowagę che-
miczną w mózgu, co może prowadzić 
do wzrostu objawów depresyjnych i 
lękowych. Regularne picie alkoholu 
zwiększa ryzyko rozwinięcia zaburzeń 
psychicznych, które mogą wymagać 
długotrwałego leczenia.

\\\   Alkohol a cykl snu
Problemy ze snem to kolejny sku-

tek uboczny nadużywania alkoholu. 
Choć może początkowo wydawać 
się on pomocny w zasypianiu, w rze-
czywistości znacząco zaburza cykl 
snu. Szczególnie wpływa na fazę REM, 

kluczową dla regeneracji organizmu 
i mózgu. W efekcie, zamiast głębokie-
go, odświeżającego snu, doświadcza-
my płytszego i mniej relaksującego, 
co prowadzi do chronicznego zmę-
czenia. Wielu ludzi korzysta z alkoho-
lu jako środka nasennego, jednak to 
rozwiązanie niesie ze sobą poważne 
ryzyko. Długotrwałe używanie alkoho-
lu w celu zasypiania może prowadzić 

do bezsenności. W miarę upływu czasu, 
ciało i umysł uzależniają się od etanolu, 
co tylko pogłębia problemy ze snem  
i zdrowiem psychicznym.

\\\   Uzależnienie  
– jakie ma konsekwencje?

Uzależnienie od alkoholu to nie 
tylko problem zdrowotny, ale także 
społeczny i zawodowy. Alkohol wpły-
wa na relacje z bliskimi, efektywność 
w pracy i ogólne samopoczucie. Roz-
wija się powoli, ale jego skutki mogą 
być destrukcyjne i trudne do odwró-
cenia. Uzależnienie może prowadzić 
do problemów w życiu osobistym i za-
wodowym, zniszczyć relacje rodzinne i 
przyjacielskie oraz obniżyć jakość życia.

\\\   Alkohol – współczesne  
spojrzenie na zdrowie

Spożywanie alkoholu jest jednym 
z kluczowych czynników ryzyka zdro-
wotnego na świecie, odpowiadającym 
za niemal 10% globalnych zgonów 
wśród osób w wieku 15–49 lat. Choć 
przez długi czas uważano, że umiarko-
wane picie alkoholu przynosi korzyści 
zdrowotne, współczesne badania rzu-
cają nowe światło na tę kwestię. Okazu-
je się, że najlepszym wyborem dla zdro-
wia jest całkowite unikanie alkoholu, co 
jest w sprzeczności z powszechnymi 
zaleceniami, które dopuszczają picie 
do dwóch drinków dziennie. Alkohol 
wpływa negatywnie na zdrowie przez 
całe życie, szczególnie u mężczyzn, 
niosąc ze sobą ryzyko poważnych cho-
rób i problemów zdrowotnych. Zatem, 
w świetle najnowszych badań, warto 
przemyśleć swoje nawyki i rozważyć 
ich wpływ na długoterminowe zdro-
wie.

Michał Pacholski

Spożycie alkoholu a zdrowie 
psychiczne i fizyczne

„Mózg człowieka 
regeneruje się  

do 6 tygodni po wypiciu 
alkoholu”
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P iaseczno wkraczając w nowe 
stulecie było miastem obszaro-

wo niewielkim. Wyobraźmy sobie te 
granice miasta: jedna za kościołem, 
druga od wschodu tuż przy parku, bo 
park należał do folwarku Chyliczki, a 
te od końca XVIII w. były wykluczone 
z obszaru miasta. Na południu, tuż za 
cmentarzem jeszcze nie było zabudo-
wy i dopiero pierwsze dziesięciolecie 
XX w. spowoduje powstawanie dziel-
nicy letniskowej z pięknymi architek-
tonicznie domami. Cmentarz był na 
końcu miasta, a za nim pola łubinu, las 
i łąki. Ciekawe były północne krańce 
miasta i na wielu mapach widać, że 
wjeżdżając od strony Warszawy do 
Piaseczna witał cię podróżniku wia-
trak. Tuż za nim po lewej stronie po-
wstawała budowla, która fascynuje do 
dziś patrząc na jej zdjęcia, czyli potężny 
dom hr. Ludwiki Moricone i wokół nie-
go folwark, a wszystko to z przeznacze-
niem na ośrodek dla upadłych kobiet. 
Do Piaseczna w tym czasie zjeżdżała z 
Warszawy publika, która była ciekawa 
np. gospodarstwa dla dziewcząt two-

rzonego przez hrabiankę Cecylię Plater 
Zyberkównę, a ta chętnie wszystkich 
zapraszała do Chyliczek. Czym, czyli 
jakim środkiem transportu przybywała 
owa publika do Piaseczna, ano oczywi-
ście kolejkami wąskotorowymi.

\\\   Zmiany w podróżowaniu 
kolejką w 1900 r.

Grudniowa niedziela 1899 r. przy-
niosła pasażerom kolejki grójeckiej 
szereg informacji opublikowanych w 
gazecie Słowo. Ta niedziela wypadała 
31 grudnia i można zauważyć, że na 
nowe stulecie planowano zmiany. Z 
dniem 1 stycznia 1900 r. na dystansie 
Warszawa – Piaseczno obowiązywał  
nowy rozkład jazdy i nowe zasady pod-
różowania pociągiem kolejki wąsko-
torowej. Pierwszy pociąg z Warszawy 
miał odchodzić o godzinie 6.00 rano, 
z Piaseczna do Warszawy pociąg miał 
wyruszać o godzinie 7.29, następny o 
godzinie 14.15 i 20.59. Na dystansie 
Warszawa – Góra Kalwaria przez Pia-
seczno jeździł pociąg od godziny 9.50, 

następnie o godzinie 19.30. Z Góry Kal-
warii były do Warszawy dwa pociągi. 
Ciekawostką na tej trasie są pociągi 
dodatkowe podstawiane w piątki z 
uwzględnieniem potrzeb pasażerów 
jadących na wycieczki do lasu i do zwie-
dzania zabytków np. Czerska. Modny 
był również Żabieniec i wycieczki na 
grzyby, jagody i jeżyny, była tu karczma 
i dwór.

Pociągi na ogół były zatłoczone, bo 
nie tylko pracujący i uczący się poza 
Piasecznem, tu mam na myśli głównie 
Warszawę, korzystali z tej formy trans-

portu pasażerskiego, ale też np. podró-
żujący z Pruszkowa do sądu gminnego 
w Piasecznie, a o tym za chwilę. Wago-
ny pasażerskie kolejki były podzielone 
na 3 klasy i wchodziła nowa forma bi-
letów. Pasażerowie wsiadający na sta-
cjach Warszawa, Służewiec, Piaseczno, 
Baniocha i Góra Kalwaria zaopatrywali 
się w bilety na tych stacjach w kasach 
biletowych przed wejściem do pocią-
gu. Wsiadający na stacjach Mokotów, 
Wierzbno, Grabów, Pyry, Dąbrówka, 
Żabieniec, Pilawa, Kąty mogli wykupić 
bilet u konduktora, ale i tu była dziwna 
rzecz, bo bilet u konduktora był droż-
szy, ale jeśli pociąg dojechał do stacji 
gdzie była kasa, pasażer mógł kupić 
bilet na dalszą podróż taniej. Dziwne 
to bardzo. Pasażer przyłapany bez bi-
letu płacił podwójną cenę biletu z całej 
trasy. Dzieci do 6 lat miały przejazd za 
darmo, od lat 6 połowę ceny biletu, tej 
ceny w kasie. Na stacjach w Warszawie 
i Górze Kalwarii można było nabywać 
bilety powrotne ważne dwie doby i tań-
sze o 15%. Kasy biletowe w Warszawie, 

Piasecznie, Baniosze i Górze Kalwarii 
były otwarte na godzinę przed odjaz-
dem pociągu. Na stacji Służewiec kasę 
otwierano na pół godziny przed odjaz-
dem pociągu.

\\\   Pasażerka  
na torach, czyli tragedia  
w Żabieńcu

Kolejka miała ogromne powodze-
nie. Podróż dla np. mieszkańca War-
szawy była atrakcją. Zdarzały się też 
niestety wypadki. I tak np. w  Żabieńcu 
we wtorek 24 lipca 1900 r., o czym pi-
sze dziennik Słowo, na stacji kolejki w 
Górze Kalwarii zgromadziło się dość 
liczne towarzystwo. Z Pilawy nadjeż-
dżał pociąg i wszyscy pasażerowie 
mieli chęć dostać się do jego wnętrza 
jak najszybciej i w pierwszej kolejno-
ści. Wyobrażam sobie to zamieszanie 
na peronie. Panna Jadwiga Baczewska 
córka kasjera z warszawskiego biura 
technicznego przebywała na stacji z 
koleżanką Stefanią Tramszówną. I nie 
wiadomo z jakiego powodu obie dziew-
czyny weszły na szyny. Trudno dziś do-

ciec, czy chodziło o to, że na peronie 
była przepychanka wśród pasażerów, 
czy dziewczyny sądziły, że do przyjazdu 
pociągu jest jeszcze czas. Pociąg nadje-
chał nagle. Maszynista widząc kobiety 
na torach dawał znak gwizdkiem, żeby 

zeszły, zaczął hamować. Panna Jadwi-
ga nie zeszła z torów. Pociąg poszarpał 
ją na kawałki. Czy takie zachowanie 
dziewczyny powodowała panika na 
stacji i bałagan? Nie wiem.

Ciekawostką było też to, że do Pia-
seczna przyjeżdżali kolejką udający się 
do sądu gminnego i to z dość odległych 
stron. Na przykład z Pruszkowa. Dopie-
ro w 1906 roku podano do wiadomości, 
że w Pruszkowie powstał sąd gminny. 
Udający się do sądu w Piasecznie przed 
1906 r. musiał jechać koleją wiedeńską 
do stacji w Warszawie i następnie prze-
siąść się do kolejki grójeckiej jadącej 
do Piaseczna. Od czerwca, sędzia sądu 
gminnego kandydat praw pan Preker 
udawał się do filii sądu piaseczyńskiego 
w Pruszkowie w wyznaczony dzień w 
tygodniu, aby tam rozsądzać sprawy. 
Były to sprawy dotyczące spadków, da-
rowizn, kradzieży, drobne wykroczenia 
nie kwalifikujące się do sądu karnego 
itp.

\\\   Na garnuszku
Kolejka wąskotorowa otworzyła 

perspektywy rozwoju osiedli na trasie 

jej przejazdu, stała się masowym środ-
kiem ówczesnego transportu, nie tylko 
dla pasażerów. Głównym jej dochodem 
były przewozy towarów np. płodów 
rolnych, i co ważne, wyrobów produkcji 
zakładów cegielnianych. 

W tamtych czasach dużo pisano też 
o hrabiankach, co starały się uporząd-
kować świat kobiet i dzieci, ale nieste-
ty istniały też inne realia życia ludzi, i 
mam tu na myśli ludzi bardzo biednych. 
Kobiet borykających się z biedą, pra-
cą cały dzień, dziewcząt porzuconych 
przez ojców ich dzieci, warszawskich 
służących. Te czynniki i łatwość dojaz-
du do Piaseczna z Warszawy mogły 
przyczynić się do szokującego proce-
deru, który opisuje dziennik Słowo z 
1900 r. 

Dziennikarz opisuje następującą 
sytuację: „W Piasecznie wykryto istnie-
nie zakładu przyjmującego dziatwę „na 
garnuszek”. Wychowaniem niemowląt 
zajmowała się Maryanna W., która jak 
zeznawali świadkowie, niemowlęta 
wzięte z Warszawy głodziła, biła i w 
ogóle dążyła do ich zagłady”. 

W mieszkaniu pani W. znaleziono 
zwłoki jednorocznego dziecka. Sekcja 
zrobiona przez doktora Jaszczołta wy-
kazała, że dziecko zmarło z powodu ran 
i zostało zagłodzone. Pozostałe dzieci 
zostały otoczone opieką i rozpoczę-
ła się akcja poszukiwania ich matek. 
Doktor Jaszczołt, tu wspomnę, gdy 
Moriconi oddała swój piękny dom na 
potrzeby domu opieki dla dzieci był w 
nim zatrudniony. Po śmierci został po-
chowany na piaseczyńskim cmentarzu 
parafialnym.

W opowieściach o kolejce wąsko-
torowej jest ogrom tematów, na pewno 
przewodnim tematem jest dobrodziej-
stwo jakie ze sobą niosła. Dobrze, że 
przetrwała do dziś i jest chlubą miasta 
Piaseczna.                              

   Małgorzata Szturomska

Kolejka wąskotorowa u progu XX w.

Dom hr. Ludwiki Moricone. Wjeżdżając do Piaseczna w 1900 r. ten dom  
podróżny widział na początku miasta Piaseczna

Mapa Piaseczna sprzed 1914 r. (od północy) widoczny 
wiatrak. Tu była stacja kolejki grójeckiej nazywana „Przy 
Wiatraku” lub Wiatrak

Mapa Piaseczna sprzed 1914 r. (od południa) widoczny 
cmentarz i brak zabudowań za nim. Granica miasta tuż 
obok murów cmentarnych

Zabawny rysunek do książeczki dla dzieci, jakoś mi się skojarzył z naszą  
Ciuchcią i stacją Wiatrak
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Kolejka wąskotorowa 
otworzyła perspektywy 
rozwoju osiedli na trasie 

jej przejazdu, stała się 
masowym środkiem 

ówczesnego transportu, 
nie tylko dla pasażerów
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    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 1145) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot. oddania w najem na okres 3 lat 
części zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Szpitalnej  1 w Górze Kalwarii na terenie Domu 
Pomocy Społecznej, stanowiącej działkę ewid nr 24, obr. 7-01, m. Góra Kalwaria, tj. trzech pomieszczeń 
oraz węzła sanitarnego o łącznej pow. 57,91 m2 na I piętrze budynku nr 21 oraz część parkingu o pow. 
90m2, zlokalizowanym przy budynku nr 10. 

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 6 września 2024 r. 

Wicestarosta Piaseczyński Marta Sulimowicz
Członek Zarządu Zdzisław Lis 

    

 OGŁOSZENIE
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola dla części obrębu 
Mroków (rejon ul. Szkolnej przy granicy gminy Lesznowola)  

Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) w związku z art. 67 ust. 3 pkt 4 ustawy z dnia 7 lipca 2023 r.  
o zmianie ustawy  o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw 
(Dz. U. poz. 1688) oraz art. 39 ust.1,  w związku z art.46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2024  poz. 1112) oraz uchwałą Rady Gminy 
Lesznowola Nr 567/XXXIX2017 z dnia 28 grudnia 2017 r. zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Lesznowola dla 
części obrębu Mroków wraz z prognozą oddziaływania na środowisko w dniach od 23.09.2024 r.  
do 21.10.2024 r. w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola w godzinach  od 1000 do 1600, na stronie 
internetowej Urzędu Gminy w zakładce Gospodarka Przestrzenna oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej. 

 Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się  
w dniu 08.10.2024 r. w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola o godz. 1630. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może 
wnieść uwagi. Uwagi do wyłożonego projektu planu należy składać z podaniem imienia i nazwiska 
lub jednostki organizacyjnej i adresu, z oznaczeniem nieruchomości, której uwaga dotyczy  
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 15.11.2024 r. w następujący sposób: 

1. bezpośrednio w Kancelarii Urzędu Gminy Lesznowola, w godzinach pracy Urzędu; 
2. pocztą tradycyjną na adres: Urząd Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola. 
3.  drogą elektroniczną przy pomocy elektronicznej skrzynki podawczej – opatrując dokumenty 

kwalifikowanym podpisem elektronicznym albo profilem zaufanym. 
 Organem właściwym do rozpatrzenia powyżej wymienionych uwag jest Wójt Gminy Lesznowola.  

           Z up. Wójta 
          Marcin Szost, Pierwszy Zastępca Wójta

Informacja dotycząca przetwarzania danych 
Realizując obowiązek wynikający z art. 13 ust. 1 i 2 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  
z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie  
o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 119/1 z późn. zm.) informuję, że: 
1.  Administratorem danych osobowych jest Gmina Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola. Dane kontaktowe: 

Gmina Lesznowola, ul. Gminna 60,  05-506 Lesznowola, tel. (22) 757-93-40, fax. (22) 757-92-70., email: rodo@
lesznowola.pl. 

2.  Dane kontaktowe inspektora ochrony danych: mail: inspektor@lesznowola.pl, adres do korespondencji: Inspektor 
ochrony danych, Gmina Lesznowola,  ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola. 

3.  Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego na administratorze 
(art. 6 ust.1 lit c w/w rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.), tj. 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

4.  Podstawą obowiązku prawnego ciążącego na administratorze jest art. 14 i nast. ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.). 

5.  Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą zostać podmioty uprawnione na podstawie przepisów prawa oraz 
podmioty świadczące obsługę administracyjnoorganizacyjną tut. urzędu. 

6. Państwa dane osobowe nie będą przekazywane do państwa trzeciego lub organizacji międzynarodowej. 
7.  Państwa dane osobowe będą przechowywane przez okres uregulowany rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów 

z dnia 18 stycznia 2011 r. w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji  
w sprawie organizacji i zakresu działania archiwów zakładowych (Dz. U. z 2011 r. Nr 14, poz. 67 z późn. zm.). 

8.  W granicach i na zasadach opisanych w przepisach prawa mają Państwo prawo żądania od administratora dostępu  
do danych osobowych oraz ich sprostowania, usunięcia lub ograniczenia przetwarzania. 

9.  W granicach i na zasadach opisanych w przepisach prawa mają Państwo prawo wniesienia skargi do organu 
nadzorczego, którym jest Prezes Urzędu Ochrony Danych Osobowych (szczegóły na stronie internetowej https://
uodo.gov.pl/. 

10.  Podanie przez Państwa danych osobowych jest wymogiem ustawowym (niepodanie danych osobowych,  
w przypadku braku możności ich ustalenia na podstawie posiadanych danych, skutkuje pozostawieniem wniosku 
bez rozpoznania). 

11.  Państwa dane osobowe nie będą przetwarzane w sposób zautomatyzowany, w tym profilowane, w związku  
z przetwarzaniem przez Wójta Gminy danych osobowych, uzyskanych w toku prowadzenia procedury sporządzania 
lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, prawo, o którym mowa w art. 15 ust. 1 lit. g  
ww. rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. (tj. uzyskania wszelkich 
dostępnych informacji o źródle danych osobowych, jeżeli nie zostały one zebrane od osoby, której dane dotyczą), 
przysługuje, jeżeli nie wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano. 

WÓJT GMINY LESZNOWOLA   
05-506 Lesznowola, ul. Gminna 60
RUP.6721.1.4.2018.MP 
ID: 181198 

 Lesznowola, 09.09.2024 r.   

 DAM PRACĘ     

Praca na elewacjach  
dla doświadczonych pracowników 

bądź brygad. Atrakcyjne  
wynagrodzenie - od 8500 zł brutto 
bądź od 110zł/m2. Umowa o pracę  

lub B2B. Tel. 784 456 887 

  Praca w żłobku (G. KALWARIA) 
-01/2025 dla opiekunek.  
KONTAKT 731372832 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych,  

również bez doświadczenia,  
konieczne prawo jazdy kat. B  

tel. 601 923 395

  Pana emeryt rencista na parking  
Otwock tel. 505 387 116

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Zatrudnię ekspedientkę w sklepie  
ogólnospożywczym w Konstancinie,  
tel. 602 122 313         

SPRZEDAM 

 Sprzedam 2 butle turystyczne  
+ kuchenka, narty z lat 60-tych  
oraz Heady z lat 70-tych nowe, sanki  
z lat 70-tych nowe drewniane, serwis 
obiadowy z 56 części, 20 serwisów  
do kawy, ekspres do kawy Jura C5  
tanio, 517624224 

  Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223   

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

  Profesjonalne usługi mycia  
ciśnieniowego tel. 507 024 333

  Docieplanie budynków, szybko,  
tanio, solidnie tel. 502 053 214 

 ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572

  Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333

  Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

  Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288 

  TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

  Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe,  
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

  Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

  Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

  Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

  Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

  Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211

  Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675 

  Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

  Przeprowadzki tel. 505 591 721

  Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

  Wycinka drzew tel. 505 591 721 

  ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

  Wywóz gałęzi 519874891 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808 

  Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

  Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

  Renowacja mebli, tel. 510 266 143

  Stiuki weneckie, tel. 510 266 143

  Dachy naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

  Hydraulik - naprawy, tel. 510 128 912

  Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907     

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

  SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

  Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki,  
wady prawne, zadłużenia.  
Tel. 786-805-828 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

  Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

  Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Lokal użytkowy do wynajęcia  
Nefrytowa 16 Piaseczno. tel 504212677.     

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 

 Centrum Psychologiczno- 
-Pedagogiczne GAJA, Pruszków,  
Wołowskiego 5, tel. 732540701

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

     INFORMACJA
Wójt Gminy Lesznowola działając na podstawie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

– o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 1145) informuje, że został wywieszony  
w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05 -506 Lesznowola oraz na stronie internetowej  
www.lesznowola.pl w zakładce „Ogłoszenia i komunikaty” wykaz części nieruchomości, oznaczonych nr 
ewid.: 1/250 (6 miejsc garażowych) położonych w obrębie KPGO Mysiadło, przeznaczonych do oddania 
w najem na okres od 01 września 2024 r. do 31 sierpnia 2025 r. na rzecz dotychczasowych najemców.

 Lesznowola, 11.09.2024 r.   
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Nowe rozdanie w Piasecznie, 
wymarzony początek 
Żabieńca i wspaniałe wieści 
z mistrzostw Europy. 
Zapraszamy do przeglądu 
wydarzeń sportowych  
z ostatnich dni.

D uże zmiany w MKS Piaseczno  
– po ligowej porażce 0:7 z Talen-

tem Warszawa klub poinformował ki-
biców o tym, że dotychczasowy trener 
drużyny seniorów Bartosz Kobza nie 
będzie już dłużej prowadził zespołu. 
Funkcję szkoleniowca MKS Piaseczno 
postanowiono powierzyć byłemu za-
wodnikowi piaseczyńskiej ekipy.

W czwartek wieczorem na klu-
bowej stronie na Facebooku ukazała 
się informacja, że nowym sternikiem 
Piaseczna został Marek Końko. To były 
piłkarz między innymi takich klubów 
jak: Gwardia Warszawa, Legionovia 
Legionowo, KS Łomianki, Mazur Kar-
czew i Korona Góra Kalwaria. W se-
zonie 2008/2009 reprezentował on 
barwy KS Piaseczno. Po zakończeniu 
kariery zawodniczej Końko jako trener 

pracował w Wiśle Płock, Wdzie Świe-
cie, Starcie Otwock, Polonii Warszawa, 
Pogoni Grodzisk Mazowiecki i Hutniku 
Warszawa.

– Serdecznie witamy trenera w na-
szej biało-niebieskiej rodzinie i życzy-
my wielu sukcesów! – ogłosił IV-ligowy 
klub.

Debiut 45-latka w nowym zespole 
przypadł na wyjazdowe starcie z Józe-
fovią Józefów i zaczął się znakomicie 
dla przyjezdnych, ponieważ już w 26. 
minucie Piaseczno prowadziło 1:0 po 
bramce Damiana Warchoła. Po prze-
rwie gospodarze odpowiedzieli tra-
fieniami Jakuba Malinowskiego oraz 
Dominika Piekuta, jednakże MKS wy-
równał za sprawą samobójczego gola 
bramkarza Józefovii Jakuba Kudokasa. 
Więcej bramek w tym meczu już nie 
obejrzeliśmy i piasecznianie zanoto-
wali swój pierwszy remis w sezonie 
2024/2025.

Po sześciu kolejkach MKS Pia-
seczno zajmuje 13. miejsce w tabeli. 
W najbliższą sobotę o godzinie 13:00 
zespół zmierzy się u siebie z Wilgą 
Garwolin.

Pozostajemy w temacie piłki noż-
nej, ale przenosimy się do innej kate-

gorii wiekowej. Rewelacyjny start w 
rozgrywkach oldbojów zanotowali 
piłkarze Jedności Żabieniec. Na inau-
gurację udało im się pokonać w der-
bach gminy Piaseczno MKS – końco-
wy rezultat spotkania to 2:1, bramki 
zdobyli Bartosz Woźniak i Michał 
Kosowski. W niedzielę 8 września w 
ramach 2. kolejki Warszawskiej Ligi 
Oldbojów Jedność dołożyła kolejny 
triumf, tym razem radząc sobie z Inte-
rem Warszawa. Żabieniec wygrał 2:0 
dzięki golowi samobójczemu rywali 
oraz kolejnej z rzędu bramce Bartosza  
Woźniaka.

W następnej serii gier – w ponie-
działek 16 września – Jedność sprawdzi 
się w pojedynku z drużyną ATC War-
szawa.

Kolejny wspaniały sukces w świe-
cie tańca sportowego! Tym razem w 
kategorii dzieci do lat 12. W Piasecznie 
wykształciło się już wielu mistrzów w 
tej dyscyplinie sportu i stale rośnie licz-
ba nowych zawodniczek i zawodników, 
którzy odnoszą zwycięstwa na arenie 
międzynarodowej.

W dniach 5-8 września w Grodzi-
sku Mazowieckim trwały Mistrzostwa 
Europy IDO Show Dance 2024. W ka-

tegorii Solo Show Dance Children Fe-
male złoty medal wywalczyła Wiktoria 
Wiśniewska z piaseczyńskiego klubu 
Grawitacja Sport Academy. Ogromne 
gratulacje dla młodej zawodniczki oraz 
jej trenerki!

Jak ogłosił klub SRS Zamienie, 
nowymi trenerami w jego piłkarskiej 
akademii będą dwaj fachowcy dosko-
nale znani kibicom Legii Warszawa i 
miłośnikom futbolu z powiatu piase-
czyńskiego – Marek Gołębiewski oraz 
Grzegorz Szamotulski.

Popularny „Szamo” jest już człon-
kiem sztabu trenerskiego drużyny se-
niorów, a od teraz będzie także odpo-
wiedzialny za szkolenie bramkarskie 
juniorów.

– Jesteśmy przekonani, że dla 
młodych bramkarzy treningi z byłym 
reprezentantem Polski, a także zawod-
nikiem klubów z Ekstraklasy czy lig 
austriackiej i szkockiej będą ogromną 
szansą na duży rozwój – czytamy w 
komunikacie Zamienia.

Trener Gołębiewski pracował w 
takich klubach jak Legia Warszawa, 
Chrobry Głogów czy Skra Częstocho-
wa. Prowadził Wojskowych w starciach 
Ligi Europy przeciwko Napoli, Leicester 
City i Spartakowi Moskwa. W Akademii 
SRS Zamienie razem z trenerem Oska-
rem Śliwowskim będzie odpowiadał za 
szkolenie techniczno-taktyczne rozwi-
jające rozumienie gry.

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie 
weekendu (6-8 września)

Nowym szkoleniowcem MKS Piaseczno został Marek Końko
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